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Zusammenfassung

        
Nicht selten finden sich Pseudomeningozelen als Traumafolge im HWS-Bereich. Sie entstehen durch Nervenwurzelausrisse und zeigen den typischen myelographischen Befund.


        
Meningozelen nach Operationen lumbaler Bandscheibenvorfälle oder nach Lumbalpunktionen stellen eine Seltenheit dar. 1941 wurde erstmals von Bancroft (1) auf diese mögliche Komplikation hingewiesen und wenig später wurden auch die ersten Fälle publiziert (10). Bis heute weist die uns zugängliche Literatur 50 Fallberichte auf (11), denen ein eigener Fall hinzugefügt werden kann.


      
        
Abstract

        
Pseudomeningoceles have been observed several times after closed traumatic injuries of the cervical plexus resulting in avulsion of the nerve roots. Following lumbar puncture or lumbar disc operation meningoceles are seldom occuring events. The first report of perineural cysts causing sciatic pain was made by Bancroft (1) in 1941. Since that time about 50 cases have been reviewed by the literature (10, 11). In this paper we report another case of an iatrogenic pseudomeningocele developed following surgical treatment for herniated lumbar disc attempting to outline their clinical and radiological findings.
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